
PROTOKÓŁ Nr XV/2019

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu  30 września 2019 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 1 5 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecnych: 13 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radna Krystyna Zwalińska,  radny Arkadiusz Piasecki.
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy,
4.  Józef Nowakowski  – Kierownik Referatu Gospodarki  Komunalnej
5.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 115 do nr 120.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  XV  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.
Sale  obrad opuścił  radny Sławomir  Matuszewski.
Radny  –  pan   Piotr  Szewczak  –  zaproponował  uczczenie  pamięci  zmarłego
Kornela Morawieckiego minutą ciszy.
Wszyscy zebrani powstal i  i  minutą ciszy uczcili  pamięć Kornela Morawieckiego.

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
obecnie  przystępujemy  do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  rady  gminy.
Porządek  obrad  został  radnym  i  sołtysom  dostarczony  zgodnie  z  ustawą  z
terminem  7-dniowym.  Ponadto  był  wywieszony  na  tablicach  ogłoszeń  i
umieszczony w BIP.
Na  wspólnym  posiedzeniu  komisj i ,  które  odbyliśmy  w  czwartek  do  porządku
obrad zostały wprowadzone dodatkowo następujące projekty uchwał:
-  w sprawie Statutu Gminy Grunwald;
Kto jest  za wprowadzeniem do porządku obrad tego punktu?
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  12  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było.  Przegłosowano  wprowadzenie  do  porządku  obrad
projektu uchwały w sprawie Statutu Gminy Grunwald.
-  w sprawie  przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu  „Honorowy Obywatel  Gminy
Grunwald”.
Jednocześnie  uważam,  że  tego  projektu  uchwały  nie   powinniśmy  wnosić  do
porządku  obrad.  Powinniśmy  poczekać,  aż  nowy  Statut  będzie  uchwalony,  gdyż
punkt  siódmy projektu  uchwały  odwołuje  się  do  projektu   nowego  Statutu  Gminy
Grunwald.  Powinniśmy  poczekać,  aż  nowy  Statut  Gminy  Grunwald  będzie  pod
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każdym  względem,  i  pod  względem  prawnym   bez  zarzutu,  i  prawomocnie
uchwalony.  Dopiero wtedy proponuje,  aby projekt  uchwały w sprawie Regulaminu
nadawania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Grunwald” był rozpatrzony.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  w  związku  z  tym,  że  podstawą  prawną  naszego
projektu  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  nadawania  tytułu  „Honorowy  Obywatel
Gminy  Grunwald”  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  Statutu  ,  którego  nie  mamy
przyjętego  więc  absolutnie  słuszna  uwaga  o  nie  dołączaniu  tego  punktu  do
porządku obrad .
Na sale  obrad powrócił  Radny Sławomir Matuszewski.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –   w  takim  razie
kto  z  państwa  radnych  jest  za  przyjęciem takiego  porządku  obrad  jaki  był  do  nas
wysłany i  dodanie tylko projektu uchwały w sprawie Statutu Gminy Grunwald.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XV  sesji  Rady  Gminy  w/g
następującego wyszczególnienia:
 1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.

 2.  Przyjęcie  porządku obrad.

 3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.

4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:

     a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.

5.  Informacja o pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2018/2019

6. Ocena i  anal iza wykonania budżetu za I  półrocze 2019 roku

7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

  a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata

2019 -  2032;

   b) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok ;

   c)  w sprawie Regulaminu udzielania  pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Grunwald;

   d) w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 

Publicznego Gimnazjum Władysława Jagiełły  w Stębarku;

   e)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno, działka 79/83;

   f)  w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Marcina Hałata na działalność Wójta 

Gminy Grunwald;

   g) w sprawie utworzenia Grunwaldzkiego Centrum Sportu,  Rekreacji  i  

Turystyki ;

  h) w sprawie Statutu Gminy Grunwald.

6.  Wolne wnioski i  informacje.

7.  Interpelacje  i  zapytania.

8.  Zamknięcie  sesji .

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XIV sesj i .  Protokół
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był  wyłożony  do  wglądu  przy  l is tach  obecności.  Był  dostępny  w  biurze  rady.
Niektórzy z nas otrzymaliśmy na swoje skrzynki  e-mailowe.
Proponuję przyjąć protokół bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XIV  sesji
Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  prosi łabym aby
na  tej  sesji  wyznaczony  został  asystent,  w  związku  z  tym  że  nie  mam  żadnego
zastępcy.   Proponuję  panią  radną  Ewe  Bawolską,  która  będzie  odczytywała
projekty uchwał.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  Radna Ewa Bawolska wyraziła  zgodę.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejną
informacją   jest  też  prośba  o  wprowadzenie  innowacji  do  porządku  sesji .
Wnioskuję o powołanie sekretarza.  Sekretarz zajmowałby się l iczeniem głosów na
obradach  sesji  te j  i  każdej  kolejnej  sesji .  Na  dziś  proponuję  Panią  Radną
Małgorzatę  Kamińską.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  Radna Małgorzata Kamińska wyraziła zgodę.
 
Ad.  pkt  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejnym punktem porządku obrad  jest  sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między
sesjami.  Proszę pana  wójta Adama Szczepkowskiego o zabranie głosu.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  szanowna  pani   przewodnicząca,
szanowni  radni  sprawozdanie  międzysesyjne  od  30.08.  -  30.09  2019r.  przedstawia
się  następująco  mamy  bardzo  dobre  informacje.  W  Urzędzie  marszałkowskim  w
Olsztynie  zostały  podpisane  dwie  umowy  na   real izację  projektów  w  ramach
działanie  3.1  Cyfrowa  dostępność  informacji  sektora  publicznego  oraz  wysoka
jakość e-usług publicznych regionalnego programu operacyjnego woj.  warmińsko-
mazurskiego  na  lata  2014-2020  .  Pierwszy   tytuł  projektu  „Nowoczesne  usługi
cyfrowe  dla  mieszkańców Gminy Grunwald,  projekt  ten  znalazł  się  na  pierwszym
miejscu  l is ty  rankingowej,  całkowita  wartość  projektu  1  730  769,90  zł
dofinansowanie  1  454  154,41zł.  Drugi  projekt  to  jest  „Wdrożenie  cyfrowego
systemu  obsługi  sieci  wodociągowej  w  gminie  Grunwald”  całkowita  wartość
2  019  106,50zl  dofinansowanie  1  637  911,66  zł .  Złożyliśmy  wnioski  do
Ministerstwa  Edukacj i  Narodowej  w  Warszawie,  złożone  zostały  trzy  wnioski  we
wrześniu  t j .  0,4% rezerwy   części  oświatowej   subwencji  ogólnej  na  zwiększenie
środków na wyposażenie w pomoce dydaktyczne 125 000 zł .  Jest  złożony wniosek
do  Ministerstwa  Edukacj i  Narodowej  w  maju  był  składany  gmina  otrzymała
środki  74  679zł  na  pracownie  geograficzną,   biologiczną,  f izyczną  i  techniczną.
Aktualnie  trwa  szacowanie  zamówienia.  Zwiększoną  subwencje  z  tego  tytułu
gmina wykorzysta po raz pierwszy.
Wpłynęło  pismo  od  mieszkańców  Lubianka  w  sprawie  dowozu  pięcioro   dzieci  z
tej  miejscowości  do  szkoły  .  Pismo  mieszkańców  zostało  skierowane  do  stałych
komisj i  rady  gminy  Grunwald  .  Komisje  jednoznacznie  opowiedziały  się,  iż
dowóz  jest  zapewniony  z  każdej  miejscowości  do  szkoły,  ponadto  dzieci  które
mieszkają  na  terenie  naszej  gminy  ponad  to  większość  dzieci  z  naszej  gminy
pieszo  pokonują  drogę  powyżej  2  km  w  jedną  stronę  lub  przechodzą  do
przystanków autobusowych.  Rozległy  obszar  gminy  oraz  jakość  dróg  nie  pozwala
na  to  żeby  każdemu  zapewnić  dojazd  do  szkoły  zgodnie  z  oczekiwaniami
rodziców.
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Jeśli  chodzi  o  przetargi  to  zostało  ogłoszone  22  przetargi  na  sprzedaż  działek
gminnych  w  Gierzwałdzie.  Kolejny  przetarg  został  ogłoszony  na  dostawę
samochodu  dostawczego Furgon.   Otwarcie  jest  4  października.  Został  ogłoszony
przetarg  na  budowę  boiska  w  Stębarku.   Z  mojej  strony  to  wszystko.
Sprawozdanie  na  temat  prac  gospodarczych  przedstawi  pan  kierownik  RGK Józef
Nowakowski.    
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  państwo.
Chciałbym  w  sprawie,  o  której  mówił  pan  wójt  zadać  kilka  pytań.  Chciałbym
prosić  o  wyjaśnienie  szczegółowe,  bo  samo   podanie  hasła   z   jakich   tytułów
gmina uzyskała  dofinansowanie  do  tych  projektów informatycznych,  większości  z
nas  nie  wiele  mówi  .  Proszę  o  szczegółowe  wyjaśnienie  co  i  za  jaką  kwotę
zostanie  zakupione  i  zrobione  w  gminie.  To  jest  informacja  dla  nas.  Konkurs
został  już  rozstrzygnięty,  a  wiec  nie  ma  powodu  żeby  utajniać  czego  dotyczy.
Druga  sprawa,  panie  wójcie  na  poprzedniej  sesji  przedstawiał  pan  szczegółowo
jak  wyglądał  wynik  wyboru  dostawcy  opału.  Ale  na  stronie  internetowej  jest
tylko  jedną  informacja  z  otwarcia  ofert .  Nie  ma  informacji ,  kto  te  przetargi
wygrał  i  jaki  był  skutek.  Nie  ma  specyfikacji  dotyczących  tego  zaopatrzenia  w
opał,  w  związku  z  tym  proszę,  żeby  takie  informacje,  które  powinny  być
udostępniane również w związku realizacją  prawa zamówień publicznych  były na
stronie BIP-u zamieszczane.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  ja  pytam  o  to  co,  też  między  sesjami  się
działo,  a  mianowicie  chciałem  mówić  o  wniosku  na  drogę  we  Frygnowie,  ten
wniosek  przeszedł.  A  były  podpisywane  między  sesjami  umowy  z  wojewodą
odnośnie tych dróg. A więc o tą  drogę we Frygnowie pytam.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  zaczniemy  od  tego  wniosku.  Wniosek
przeszedł  natomiast  nie  podpisana  umowa  została  z  tego  tytułu,  że  tam  jest  zbyt
małe  dofinansowanie  bo  tylko  50%  i  będziemy  ponownie  wnioskować  w
przyszłym  roku  o  tą  drogę.  Drugi  powód  to  taki  że  gmina  część  prac  musiałaby
wykonać,  a  budżet  nie  pozwala  bo  taki  jest  warunek  zapis  w  umowie  którą
otrzymaliśmy  z  Urzędu  Wojewódzkiego.  Nie  ma  natomiast  żadnych
przeciwwskazań  żeby  w  następnym  roku  złożyć  wniosek  o  tą  samą  drogę  wtedy
kiedy finansowo będziemy finansowo na to  gotowi.   
Jeśli  chodzi  o  pytanie  Radnego  Bali  o  zamieszczanie  na  BIP  informacji  to
oczywiście  wyjaśnimy,  pan  sekretarz  już  zapisał.  Co  do  projektów  to  powiem  o
tym  drugim  projekcie,  a  o  pierwszym  pan  sekretarz.  Wdrożenie  „Cyfrowego
systemu   obsługi  sieci  wodociągowej  gminy  Grunwald”  będzie  to  polegało  na
tym,  że  sieci  będą  „oblicznikowane”  przez  nowe  wodomierze  indukcyjne  lub   z
nakładkami  żeby  było  można  zdalnie  odczytywać,  będzie  na  bieżąco  informacja  i
podgląd  kto  i le  wody  zużywa  i  jakie  są  faktury  .  Gmina  będzie  miała  wodomierz
na  wyjściu  ze  stacji  uzdatniania  wody  i  na  wejściu  do  każdej  miejscowości,  do
każdego  odbiorcy.  Po  przez  ten  cały  system  będziemy  uszczelniać  to  co  nam
płynie  na  prawo  i  na  lewo  i  wyłapywać  całe  cwaniactwo  które  w  tej  gminie  się
dzieje.  Przetargi  nie  są  jeszcze  wygrane  to  są  dopiero  podpisane  umowy  z
Urzędem  Marszałkowskim  na  dofinansowanie  .  Natomiast  wykonawców  dopiero
będziemy wyłaniać.
Radny- pan Ryszard Bala-   panie wójcie  nie chodzi  o  wykonawców tylko o to  co
z tych pieniędzy będzie miała gmina.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  co  do  pierwszego  projektu  to  pan
sekretarz przedstawi.
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Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  Szanowna  przewodnicząca,  Szanowni
radni:  jeżeli  chodzi  o  ten  pierwszy  projekt  „Nowoczesne  usługi  cyfrowe  dla
mieszkańców  gminy  Grunwald”  jest  to  pokaźna  kwota  na  dzisiaj  to  można
powiedzieć  że  zostało  to  sfinal izowane.  Powiem  bardzo  ogólnie  bo  projekt
znajduje  się  w  urzędzie  jeżeli  ktoś  będzie  chciał  szczegóły  on  jest  dostępny  i
chętnie  udostępnimy.  Natomiast  tu  głównie  chodzi  o  cyfrowe  zagospodarowanie
tego  co  mamy  tzn.  teraz  w  urzędzie  potrzeba  głębokiej  reformy  jeżeli  chodzi  o
komputery  i  sprzęt  towarzyszący  jak  i  usługi  związane  z  internetem  w  tej  chwil i
jest  to  sprzęt  bardzo  zużyty,  ledwo  dyszący  serwer.  I  tutaj  dostal iśmy
dofinansowanie  w  granicach  85%,  natomiast  tego  sprzętu  elektronicznego  ;
komputery  jak  i  drukarki,  oprogramowania.  Jeżeli  są  Państwo  zainteresowani  to
chętnie  ten projekt do wglądu udostępnię.
Radna Małgorzata Kamińska  -  Ale to tylko dla  urzędu gminy?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  tak,  ale  to  będzie  służyło
mieszkańcom, żeby pani mogła swoje sprawy załatwić bez wychodzenia z domu .
Radna  Ewa  Bawolska  –  ja  mam  pytanie  do  pana  sekretarza.  Czy  w  ramach  tego
projektu jest  też  transmisja  na żywo z obrad sesji  będzie  się  odbywać.  Czy jest  to
w projekcie ujęte?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  to  może  ja.  Początkowo  ujęl iśmy  to  w
projekcie  natomiast  były  takie  sygnały  z  urzędu  marszałkowskiego  żeby  to
wyrzucić,  bo wniosek został  by odrzucony.  Jeśli  chodzi o sesje to od października
wchodzimy  z  nowościami.  Wydzierżawianie  sprzętu  i  już  obiecano  nam  że  w
październiku  na  sesji  będzie  to  działało.  Przeprowadzimy  szkolenie,  żeby
Państwo  mogli  s ię  zapoznać,  jest  to  prosty  system  na  podstawie  tabletów,
będziemy  odchodzić  od  wersji  papierowej.  Radni  otrzymają  tablety  na  czas
kadencji  i  wszystko  będzie  przychodziło  na  skrzynkę  indywidualną  i  nie  będzie
tłumaczenia że ktoś nie  dostał  informacji .   
Radna  Ewa  Bawolska-  ja  mam  zapytanie  do  sprawozdania   pana  wójta.  Czy  na
tej  sesji  będzie  można  odnieść  się  do  tego  jak  zostały  zrealizowane  uchwały  z
poprzedniej  sesji ,  a  jeśli  nie  to  czy  możemy  liczyć  na  to  że  w  kolejnych
sprawozdaniach  informacje  na  temat  realizacj i  uchwał  będą  stałym  elementem
sprawozdania.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  na  dzisiaj  nie  jestem w stanie  udzielić
takich  informacji ,  myślę  że  od  następnej  sesji  możemy  wprowadzić  ten  zwyczaj
że  będę  informował  na  bieżąco  co  zostało  zrealizowane  z  uchwał  z  poprzedniej
sesji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  Czy  radni  mają
jeszcze  pytania.  (Radni  nie  zgłosil i  uwag.) .  W  takim  razie  proszę  pana
kierownika RGK pana Józefa Nowakowskiego o zabranie głosu.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  szanowni  radni  w  okresie  między
sesjami  skupiłem  się  nad  remontem  kotłowni  i  obiektów  związanych  z
oczyszczaniem  ścieków.  Wykonano  remont  kotłowni  w  Gierzwałdzie,
doprowadzono  piece  do  użyteczności,  wymieniono  lampy,  również
wyremontowano  pompę,  wyremontowano  również  najgorszą  kotłownie  w  gminie
tj .  w  Grunwaldzie.  Mamy  ładne  kotłownie  jak  w  Stębarku  ale  Grunwald  jest  w
opłakanym  stanie  musimy  stworzyć  brygadę  siedmiu  osób  żeby  na  czas  ruszyć  z
pracami  aby  ludzie  miel i  ciepło  w  domach.  Skupiłem  się  też  na  oczyszczalni  w
Zybułtowie,  którą  na  następnej  sesji  na  pewno  przedstawię  jak  wygląda  odpływ i
parametry  sytuacja.  ścieki  które są  przekazywane na teraz to naprawdę jest  100%
poprawy.  Wyremontowałem  rów  którym  ścieki  idą  do  rzeki  Marózki,  poprawione
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rowy  ,  wykoszone  są  skarpy  są  zrobione  barierki  które  powinny  być  aby  było
widoczne  że  tam  są  nasze  ścieki,  które  później  wpłyną  do  rzeki  Marózki.
Wywiezione  były  te  osady  które  zalegały  na  tej  oczyszczalni,  bardzo  dużo  ich
było  one  były  workowane.  Taka  była  technologia  a  później  był  problem  z
utyl izacją  tych  worków, składujemy nie  wiem kto  później  to  utylizuje.  A te  osady
udało  się  oddać  dla  pana  który  ma  trochę  gruntów  i  dlatego  że  nie  mają  one
metal i  ciężkich  można  je  użyć  do  nawożenia,  więc  udało  się  to  wywieść  za
darmo.  Rozsypano  mieszałkę  na  drogę  gdzie  był  problem  w  Stębarku  ,  bo
musieliśmy  rozkopać  duży  odcinek  drogi  gdyż  był  problem  w  mieszkaniu,  żeby
znaleźć  przyłącze.  Udało  nam  się  to  zrobić,  później  musiel iśmy  wyrównać  ten
teren i  już ten pan jest  przyłączony,  i  ma ujęcie swoje.
Usunięto  awarie  hydroforni  w  Gierzwałdzie,  nie  było  zrobione  osłonięcie  zasuw
w  Kiersztanówku  jest  to  też  zrobione.  Zasuwy  są  widoczne,  że  są  to  nasze,
postawiono  tablice  aby  nie  można  było  wyorać  tych  zasuw.  Będę  musiał  zrobić
kanalizację  w  Zybułtowie,  bo  tam  jest  problem  ktoś  zrobił  źle,  rurę  dwusetkę
zmieniono  na  sto  sześćdziesiątkę  i  s ię  zapycha,  i  trzeba  to  zrobić  jeszcze  w
październiku,  żeby  nie  było  problemu bo  się  wylewa  z  tych  zbiorników,  które  też
były  podłączone  na  skróty  i  jest  z  tym  problem  bo  trzeba  te  zbiorniki  poprawić.
Oczyszczalnie  mamy  bardzo  małe  a  przy  opadach  ścieków  przybywa   a  to  jest
opad i  dlatego też  trzeba  poszukać  żeby jak  najmniej  było  oczyszczania  tej  wody.
Tak samo apel  bo będę  sprawdzał,  bo  jest  bardzo dużo podłączeń dachów do sieci
kanalizacyjnej i  to  jest  bardzo źle  dla oczyszczalni.  Oczyszczalnie  są bardzo małe
a  jak  dostaje  rozcieńczenie  w  postaci  wody  to  nie  ma  pokarmu  dla
mikroorganizmów dlatego  trzeba  będzie  to  wyeliminować.  Ten problem jest  też  w
Gierzwałdzie,  burzówka  jest  podłączona  do  oczyszczalni  i  trzeba  ten  problem
rozwiązać.  Usunięto  awarię  CO  w  szkole  w  Mielnie,  trzeba  było  palić  a  była
awaria,  trzeba było dużo pracy wnieść żeby dostać się  do rury to  przez  beton.  Jak
jestem przy Mielnie  to dowieziono piasek do skoczni i  do rozsypywania.  
Wywieziono  szlam,  który  zalegał  w  Mielnie,  Stębarku,  Dylewie  i  rozpracowałem
to  na  drogę  do  oczyszczalni  w  Gierzwałdzie,  musiałem  to  zrobić  bo  czeka  nas
wywóz  osadów   w  tym  roku.  Osadu  jest  1200  m 3 ,  będę  chciał  s ię  porozumieć  z
panem  który  ma  skosić  kukurydzę  żeby  to  tam  wywieść,  żeby  były  jak
najmniejsze  koszty.  Teraz  etap  jest  też  taki  że  trzeba  wykosić  rowy  hydrofornie
bo są kontrole  sanepidu,  wiadomo jaki  mamy stan tych  hydroforni.  złoża  nie  były
wymieniane,  musimy  robić  płukania  co  tydzień  żeby  mieszkańcy  milei  wodę
dobrej  jakości.
Połatano  dach  na  szkole  w  Stębarku  lepikiem,  myślę  że  już  więcej  nie  łatać  tego
dachu  lepikiem.  To  jest  powierzchnia  600m 2  więc  lepiej  już  ten  dach  nie  łatać
tylko  położyć  blacho  dachówkę.  Dostałem  już  blachę  na  dach  i  wywietrzniki  
na  szkole  w   Gierzwałdzie.  Przystąpię  do  prac  w  tym  tygodniu,  tam  trzeba
posprawdzać   wszystkie  kominy,  żeby  nie  zaciekało.  Myślę,  że  ciągu  tego
tygodnia się wyrobie.  Jest  14 kominów, wywietrzniki powstawiać.
Naprawiono  kosiarkę  we  Frygnowie  żeby  można  było  kosić  boisko,  które  jak
wiadomo  trzeba  kosić.  Aby  wspierać  sport  to  prace  na  stadionie  też  są
wykonywane, płyta boiska jest  w dobrym stanie.
Wymalowano  biura  (pomieszczenia  socjalne)w  Gierzwałdzie   żeby  było   czysto  
i  były godne warunki.  Płukamy wody w Gierzwałdzie,   Rychnowie,  Rochnowskiej
Woli,  Pacóltowie   Kiersztanowie.  Zrobil iśmy  płukania  dlatego  są  małe  ciśnienia
wody.  Będzie  robione  pomiarownie  ,  trzeba  będzie  wodomierze  na  wejściu  i
wyjściu  umieścić,  dlatego  polikwidowałem gdzie  mogłem wszystkie  przewężenia.
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Rury  są  o  niskiej  przepustowości  w  niektórych  miejscowościach  palca  nie  można
włożyć,  taka jest  mała przepustowość.
Póki  jestem przy  głosie  chciałem poruszyć  temat  śmieci.  Ja  rozumiem,  że  zakład
budżetowy  musi  wszystko  robić  ale  jeżeli  mamy  jeździć  po  placach  zabaw  i
zbierać  śmieci  składować to  na bazie  to  nie  mamy warunków, trzeba  to  składować
przy gniazdach które są wyznaczone.
Drugi  temat  to  temat  piesków.  Ja  mogę  robić  boksy  tylko  trzeba  się  zastanowić
kto to ma obsłużyć .  Pracownika nie  zmuszę,  a  oni  nie  chcą tego robić bo się  boją
że  kogoś  ugryzie.  Ja  sam  bym  nie  wszedł  bo  się  boję.  Tych  piesków  jest  11  i
znowu dojdą  kolejne.  Myślę,  że  trzeba  zatrudnić  kogoś  kto  się  tym zajmie,  pieski
go  poznają.  Trzeba  przeliczyć  koszt  utrzymania  tego  pieska,  karma  które
wydajemy  pieskom.  Mija  to  się  z  celem.  Ja  u  siebie  płacę  podatek  od  psa,  tu  nie
ma  nawet  spisu  piesków  w  poszczególnych  miejscowościach.  Do  tego  trzeba  się
przymierzyć bo będę poruszał  ten temat.   
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-   oczywiście  nad  sprawą  psów  będziemy
musieli  s ię  zastanowić,  ale  te  pieski  które  tam  traf iają  to  raczej  nie  są  z  naszej
gminy, one są podrzucane.   
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  tak,  ale  wtedy  są  już  nasze  i  trzeba
się  nimi  zając.  Ja  proponuję  żeby  się  tym  zająć  wydać  polecenie  żeby  zrobić  te
boksy z prawdziwego zdarzenia żeby nie było podkopów.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  -  sprawdzimy  jak  jest  realizowany  program  opieki
nad  zwierzętami  bo  o  i le  dobrze  pamiętam  gdzieś  jest  zapisane,  że  mamy
współprace  ze  schroniskiem,  które  miało  od  nas  zwierzęta  odbierać.  Rozumiem,
że  nie  chcą  ale  dlaczego?  Jestem tego  ciekawa,  proponuje  radzie  komisj i  abyśmy
pomyśleli  nad  uchwałą  i  wprowadzić  choćby  minimalny  podatek  od  pieska.  Nie
po  to  żebyście  państwo  odczuwali  obciążenie  finansowe  ale   żeby  powstał  rejestr
tych  zwierząt  które  są  i  kto i le  ma tych piesków. Inaczej  się  nie  da tego policzyć,
ani  w  żaden  sposób  skontrolować.  Dzięki  temu  drobnemu  podatkowi  będziemy
mogli  podjąć  opiekę  nad  tymi  pozostawionymi  zwierzątkami.  Rozumiem,  że
pewien niepokój  się  pojawia,  to  jest  tylko  sugest ia  ja  nie  twierdzę  że  musi  to  być
proponuje niech jest  to  5 zł  na rok,  może nie  jest  to  koszt  pokrycia  ściągania tych
podatków  ale  spowodowałoby  to  powstanie  rejestru  tych  piesków.  Zaraz  okaże
się,  że  będziemy  musiel i  powołać  schronisko  bo  problem  robi  się  coraz
poważniejszy  .  Mamy  już  11  psów  a  za  chwile  co  będzie,  jeżel i  schronisko
odmawia przyjmowania zwierząt.
Radna  Małgorzata  Kamińska  -   uwaga  pana  kierownika  RGK  jest  bardzo
słuszna,  trzeba  się  zastanowić  czy  nie  zatrudnić  osoby  na  1/2  etatu,  która  by  to
chciała  robić  Trzeba  zająć  się  tym  żeby  te  psy  miały  jakieś  godne  warunki  i
zrobić  osobę  która  będzie  za  to  odpowiedzialna.  Mamy  podpisaną  umowę  ze
schroniskiem ale  oni  nie  chcą  przyjmować bo sami  mają  bardzo dużo psów. Koszt
utrzymania  psa  jest  tak  duży  że  bardziej  by  nam  się  opłaciło  zrobić  schronisko
gminne.  Mam jeszcze  jedno pytanie  do kierownika  RGK czy robił  pan  rekonesans
na drodze gminnej czy jest  szansa na poprawę drogi.  Drogi nr 254.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  będziemy  coś  robić  trzeba  ruszyć,
wykonać  podsypki.  Trzeba  wyrynnować  i   posypkę  zrobić.  Duży  nakład  pracy
fizycznej  i  jest  problem  bo  nie  mamy  czasu.  Trochę  to  zrobimy.  Jak  już  jestem
przy  glosie  to  powiem  o  pieskach.  Ja  płace  50  zł  za  psa  a  jak  ma  założonego
chipa to nie płaci wtedy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  państwo.   Jestem
mile  zaskoczony  tym,  że  otrzymujemy   informacje   od  kierownika  RGK  tak
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szczegółową  i  tak  uporządkowaną.  To  dla  mnie  jest  pozytywne.  Natomiast
problemy,  o  których  pan  kierownik  mówi,  a  w  szczególności,  to  co  powiedziała
pani  Ewa  Bawolska  w  sprawie  projektu  uchwały  dotyczącej  funkcjonowania
sprawy  utrzymania  zwierząt  i  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi   to  jest  dobry
pomysł.  To  jest  potrzeba  chwili ,  bo  zbliża  się  zima  i  te  watahy  psów,  które
biegają  od  śmietnika  do  śmietnika  w  poszukiwaniu  pożywienia  będą  stanowiły
problem.  W  związku  z  tym  uważam,  że  trzeba  by  było  podjąć  takie  działania  
i  taki  projekt  uchwały  przygotować,   i  w  tej  uchwale  również  wskazać,  że  gmina
pobiera  podatek  od  posiadanego  zwierzęcia.  Niektórzy  bez  żadnej
odpowiedzialności  doprowadzają  do  rozmnażania  się  tych  zwierząt  i  jak  l iczba
zwierząt  ich  przerasta  to  je  porzucają  je.  Myślę,  że  trzeba  podejść  w  sposób
racjonalny do tego tematu.
Innych uwag Radni nie  zgłosil i .

Ad.  pkt  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
Kolejny  punkt  dotyczy  informacji  o  pracy  placówek  oświatowych  w  roku
szklonym  2018/2019.  My  radni  na  komisjach  taką  informację  otrzymaliśmy  od
pana  sekretarza,  dziś  otrzymaliśmy  także  dodatkowe  mater iały  uzupełniające  o
które  prosil iśmy.  Proszę  powiedzieć  czy  chcemy  żeby  sekretarz  po  raz  kolejny
przedstawił  nam informację,  czy bez przedstawiania  przyjmujemy do wiadomości
te  sprawozdanie które było na komisji  i  otrzymane dodatkowe materiały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  państwo.  Ta
informacja  dotycząca  wyników  jest  do  przeanalizowania  .  Jeżeli  chodzi  o  wyniki
szkół,  to  z  nimi  wiąże  się  również  oceną  pracy  nauczycieli  i  dyrektorów.  W
związku z  tym mam pytanie  do  pana  wójta.  Jak  jest  realizowana uchwała  z  2009r.
w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  i  sposób  przyznawania  dodatków:
motywacyjnego,  funkcyjnego i  wynagradzania za godziny ponadwymiarowe itd.
Sekretarz  Gminy -pan Jan Sokołowski-  j eżel i  chodzi  o  tą  uchwałę,  o  której  pan
wspominał  to  jest  ona  bardzo  ważna  i  jest  s tosowana.  W  tej  uchwale  są
uregulowane wysokość dodatków, które wynikają z karty nauczyciela  i  w zasadzie
przy każdej  zmianie jest  ona dokonywana.  Głównie ten regulamin jest  skierowany
do  nauczyciel i  jak  i  dyrektorów,  którzy  na  tej  podstawie  sporządzają  aneksy  do
już  istniejących  umów.  Są  w  niej  głównie  wynagrodzenia  i  wymienione  składniki
które  przysługują  nauczycielom,  jeżel i  chodzi  o  dodatki  które  przysługują  nadane
przez  wójta  to  w  zasadzie  są  dwa,  motywacyjny  przyznawany  przez  wójta  dla
dyrektora  i  dodatek  funkcyjny  który  jest  uzależniony  od  i lości  oddziałów  i  jest
jeszcze  trzeci  to  nagrody  które  są  określone  w  planie  budżetu,  które  to  wójt
przyznaje lub nie  przyznaje.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  w  takim  razie
czy  możemy  zaakceptować  takie  informacje,  które  zostały  nam  przedstawione
teraz i  na obradach komisji ,  uznajemy że są to informacje wystarczające.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad.  pkt  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczy  oceny  i  analiza  wykonania  budżetu  za  I
półrocze  2019r.  Pani  skarbnik  Urszula  Borkowska na  komisjach  przedstawiła  nam
analizę  planu  za  I  półrocze.  Proszę  o  ustosunkowanie  się  czy  te  informacje  są
wystarczające czy chcemy dodatkowych.
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  państwo.
Sprawozdanie  jest  dostępne  w  BIP  w  zakładce  zarządzenia  i  każdy  może
sprawdzić.  Ja skupię się tylko na kilku informacjach.
W  pierwszym  półroczu  2019  dochody  budżetu  zostały  zwiększone  o  6,5mln  zł .
Wykonano  te  dochody  na  poziomie  42,5%.  Zaplanowane  dochody  majątkowe  na
kwotę  ok.  2  mln  wykonano  na  poziomie  3,5%.  Myślę,  że  są  jakieś  ważne  powody
dla  których  zaplanowane  w  budżecie   dochody  majątkowe  wykonano  na  tak
niskim  poziomie.  Uzyskano  kwotę  70  800  zł  ze  sprzedaży  dwóch  działek  oraz
przyczepy podłodziowej i  zbiorników wodnych jako złomu.  
Plan wydatków zwiększony o 5 mln zł  i  wynosił  on na koniec czerwca 38  857 000
zł.  Ten  plan  wydatków  wykonano  w  42%.  Wydatki  majątkowe  zaplanowane  na
prawie  3  mln  zł  zostały  wykonane  na  poziomie  6,5%,  a  wydatki  inwestycje
zaplanowano  na  poziomie  2,5  mln  zł  wykonane  w  7,5%.  Dziś  dostaliśmy
informacje,  że  wydatki  inwestycyjne  wykonano  na  poziomie  8,2%.  Jak  na  pół
roku czy  już  nawet  dziewięć  miesięcy  8,2% wykonania  wydatków inwestycyjnych
to  jest  zastanawiająco  mało.  Pobieżnie  przejrzałem  tą  informację,  którą  dzisiaj
otrzymaliśmy  i  niestety  konkluzja  jest  taka,  że  w  większości  przypadków
inwestycje  przewidziane  w  funduszu  sołeckim  nie  zostaną  zrealizowane.
Przynajmniej  na  to  zanosi.  Jeszcze  co  do  tego  sprawozdania  za  I  półrocze,
wydatki  na  wynagrodzenia  w  I  półroczu  wyniosły  6,8  mln  zł .  W  tym  samym
czasie  w  2018  r.  5,7  mln  zł .  Do  tego  tematu  ja  jeszcze  wrócę  w  dalszej  części
sesji ,  ale  zastanawia mnie dlaczego o 1,1 mln zł  zostały one zwiększone.  Na razie
takiej  wiedzy  nie  mam.  Planowaliśmy  w  grudniu  2018  r.  uchwalając  budżet
nadwyżkę  budżetową  prawie  1  mln  zł .  Ta  nadwyżka  miała  być  przeznaczona  na
spłatę  zaciągniętych zadłużeń.  Okazuje się,  że   na dzień dzisiejszy jest  ponad 790
tys.  zł  deficytu.  Nie wykonane inwestycję,  zwiększone wydatki  na wynagrodzenia
i  790  tys.  zł .  deficytu.  Trochę  dziwi  mnie  ostatnie  zdanie  w  części  opisowej
sprawozdania:  „Analizując wykonanie budżetu Gminy Grunwald za 2019 r.  należy
stwierdzić,  iż  real izacja  budżetu  przebiegła  prawidłowo  i  zgodnie  z  planem.”
Jeżeli  tak ten budżet będzie realizowany przez kolejne trzy miesiące,  to trzeba się
zastanowić  gdzie  autorzy  tego  sprawozdania  widzą  prawidłowość  i  działanie
zgodne z planem.  
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda-   panie  wójcie  mam  pytanie  w  sprawie
funduszu  sołeckiego  bo  niepokoi  mnie  sytuacja  f inansowa  gminy  i  martwię  się
czy  uda  nam  się  fundusze  sołeckie  wykorzystać.  Mieszkańcy  mnie  pytają  co  z
inwestycjami  ja  dopytuje  się  nawet  kilka  razy  w  miesiącu  do  gminy  i  pytam  czy
już  możemy  te  inwestycje  wykonywać.  Słyszę  tylko  że  na  razie  jest  wszystko
zamrożone  na  inne  sprawy.  Ja  to  wszystko  rozumiem  i  nie  mam  pretensj i  tylko
jeśl i  wiadomo jest  z  góry,  że nie  da się tych środków odmrozić a  zostało ponad 20
tys.  zł  nie  wykorzystane.  Proszę  o  spotkanie  z  mieszkańcami  i  opowiedzieć  o
sytuacji ,  i  jasno  powiedzieć,  że  nie  damy  rady  to  by  było  w  porządku  względem
mieszkańców,  jak  okłamywanie  mieszkańców.  Chyba  że  jest  inaczej  i  damy  radę,
dlatego pytam a jeśli  nie to nie mamy pretensj i  tylko chcemy wiedzieć.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  w  takim  razie
czy  jeszcze  są  jakieś  pytania,  czy  przyjmujemy  do  wiadomości  sprawozdanie  o
wykonaniu budżetu.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
(Sprawozdanie z wykonania budżetu zał nr 3).
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Ad.  pkt  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
kolejny punkt  porządku obrad jest  podjęcie uchwał przez Radę Gminy.
Pierwszy  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Grunwald na lata  2019-2023.
Radna –pani Ewa Bawolska – przedstawiła  projekt  uchwały.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  chwałę  Nr  XV/114/2019  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2019 – 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  Drugi  projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na rok 2019.
Radna –pani Ewa Bawolska – przedstawiła  projekt  uchwały.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo,
Chciałabym  zadać  pytanie  dotyczące  powodu  zmniejszenia  dotacji  celowej  na
świadczenia  wychowawcze  500  plus  o  kwotę  ponad  500  tys.  zł .  Ta  kwota  to  dla
porównania  jest  kwotą,  którą  można  wypłacać  w  tych  dodatkach  500+  przez  rok
na  83  dzieci.  Nie  sądzę,  żeby  panował  tu  jakiś  pomór,  że  tych  dzieci  ubyło.  Czy
pani  skarbnik  wyjaśni  nam,  czym  wojewoda  kierował  się  zmniejszając  kwotę
świadczenia na 500+?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska-  wojewoda  nie  musi  uzasadniać.
Otrzymuje  sprawozdania  z  GOPS-u  jakie  i lości  wniosków  na  dzieci  zostały
złożone,  jakie  są  przewidywane  w  związku  z  tym wydatki.  I  po  przeanalizowaniu
wniosków złożonych oceniono,  że wstępnie zaplanowano za dużą kwotę na ten cel
i  została  zmniejszona.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska -  chcę  zapytać  o  zmiany  mniejsze,   w  dziale  750
znajduje  się  pozycja wydatki,  zwiększono  koszty sądowe 9 839zl  jakie  to  sprawy
i skąd koszty.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska-   to  jest  sprawa  dotycząca
wypłacenia  odszkodowania  z  tytułu  utraconej  pracy.  Sądownie  zostały  zasądzone
odszkodowanie,  koszty  procesu  wynoszą  9  839zł.  Dotyczy  to  byłego  pana
sekretarza.
Radny – pan Ryszard Bala-  to są koszty procesu czy również odszkodowanie?
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska-  tak,  procesu samego.
Wójt  Gminy-  pan.  Adam  Szczepkowski  –  to  nie  tak  do  końca  w  tej  sprawie
koszta  sądowe to są ponad 2 tys.  a reszta to jest  odszkodowanie z  tytułu utracenia
pracy,  to są w całości  koszty postępowania i  odszkodowania.
Radna  –pani  Ewa Bawolska-  jest  jasno  napisane  koszty  postępowania  sądowego
16 630 zł  i  wzrosły o kwotę 9 839,00 i  łącznie 26 469 zł .
Wójt  Gminy-  pan.  Adam Szczepkowski-  to  dotyczy  dwóch  procesów dodatkowo
proces  Starostwo  Powiatowe  pozwało  nas  o  drogę  w  Kiersztanowie  i  to  były
koszty dwóch procesów.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska-  tak  faktycznie  to  są  koszty  dwóch
procesów.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  czy  ktoś  z
państwa  chce  zabrać  jeszcze  głos.  Przystępujemy  do  głosowania  kto  z  państwa
jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald
na rok 2019.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
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Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  uchwałę  Nr  XV/115/2019  w  sprawie  zmian
budżetu Gminy Grunwald na 2019r.  (Uchwała w zał.  nr.  5).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejny  punkt
dotyczy  podjęcia  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  udzielania  pomocy  mater ialnej
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald.
Radna –pani Ewa Bawolska- przedstawiła  projekt  uchwały.
Radny – pan Ryszard Bala-  Pani Przewodnicząca,  Szanowni Państwo.
Proszę  abyście  ten  regulamin  otworzyli ,  rozdział  3.  Mamy  tutaj  wyszczególnione
w  jakiej  formie  mogą  być  udzielane  stypendia.  Do  tego  się  nie  odnoszę.
Natomiast  rozdział  4  §5  ust .2  „Podmiotem uprawnionymi  do  składania  wniosków
o  przyznanie  stypendium  szkolnego  są  osoby  określone  w  art .  90  n  ust .  2
ustawy”.  Taki  zapis,  że  odwołuje  się  w  tym  w  regulaminie  do  ustawy  ale  tylko
poprzez  numerowe  wymienienie  tych  zapisów  wydaje  mi  się  niewłaściwy.  Ktoś,
kto  chce  dowiedzieć  się  jak  wygląda  sprawa  stypendium  czy  zasiłków  szkolnych
musi  mieć  tą  uchwał,  regulamin,  ale  dodatkowo  też  poszukać  sobie  ustawy  o
systemie  oświaty.  Jak  jest  skomplikowana  ustawa  o  systemie  oświaty  i  jak  są  tam
skomplikowane zapisy  to  wszyscy w poprzedniej  kadencji  s ię  przekonali .  Ja  mam
taka  propozycję:  otóż  te  wszystkie  miejsca,  gdzie  jest  odesłanie  do  ustawy  o
systemie  oświaty  należy  uszczegółowić,  wpisać  do  tego  regulaminu.  Druga
sprawa to w rozdziale  4,  w §6 „Stypendium przyznane w formie,  o której  mowa w
§5  ust.  1-3…”  ale  §5  nie  zawiera  pkt.  1-3,  zawiera  je  §4.  To  są  takie  błędy
li terowe.  Dalej  w  §6  ust .  3  ponownie  odwołanie  do  §5  ust .  1  pkt  4,  ale  takiego
punktu  nie  ma.  W związku  z  tym wydaje  mi  się,  że  tą  uchwałę  trzeba  poprawić  i
dokonać  zmian,  które  uczynią  ją  zrozumiałą.  Rozdział  5  tu  mamy  analogiczną
sytuację,  ten  rozdział  dotyczy  zasi łku  szkolnego,  podobna  sytuacja  jak
stypendium szkolnego.  Ale  paragraf  o  stypendium szkolnym ma  wyszczególnione
formy  w jakich  udzielane  jest  to  stypendium,  natomiast  w  rozdziale  5  w  §11  jest
zapis:  „Zasiłku  szkolnego  udziela  się  w  formach  określonych…”,  i  znowu
odwołanie  do  ustawy.  Pani  przewodnicząca,  zgłaszam  wniosek  formalny  o
przekazanie  tego  projektu  uchwały  do  poprawienia  i  odesłania  go  do  komisji ,
żebyśmy  mogli  mieć  czytelny  obraz,  bo  te  błędy  dyskwalifikują  ten  projekt
uchwały i  jeśl i  trafi  do wojewody, to z  pewnością wojewoda zwróci.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  obserwując  uwagi  pana  Ryszarda  Bali   zauważam,
że  możemy  te  zmiany  wprowadzić  dziś  poprzez  głosowanie  poprawek.  W  ten
sposób,  że  w  §6  ust  1  zamiast  błędnych  danych  zamieścimy  poprawne  4.  Tak
samo z pozostałymi,  natomiast  poprawa innych punktów mogłaby polegać  na tym,
że  przeredagowany  zostanie  ten  regulamin,  że  wszystkie  te  numerowania  byłyby
wymienione wprost.  Co państwo na to?  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  jeśli  jest  potrzeba  w  uchwale,  żeby  były
podane numery art .  to  żeby za nimi były wyszczególnienia.  I  wtedy nic  nie  będzie
zmieniało  się  w uchwale.  Będzie  numer  podany i  wg tego numeru będą  zmieniane
słowa
Radna –pani Ewa Bawolska  – to  tak teraz jest .
Radny- pan Sławomir Matuszewski – ale  żeby teraz za tym art .  wymienić.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-   zauważam,  że  w  podstawie  tej  uchwały
wymieniono tylko art  90e ustawy o systemie oświaty natomiast  dalej  posługujemy
się art .  90n ,90e  więc chyba podstawa prawna jest  szersza.
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala -  Szanowni  Państwo,  nie  upieram  się  abyśmy  nie
robil i  tego  dzisiaj .  Ale  sądzę,  że  analizowanie  teraz  ustawy  o  systemie  oświaty  i
wyszukiwanie  tych  szczegółowych  zapisów  dotyczących  odnośników,  które  tu  są
wyszczególnione  zajmie  nam  sporo  czasu.  Nie  jestem  na  tyle  zorientowany  jak
wpłynie  to  na  sytuacje  uczniów,  którzy  są  uprawnieni  do  ubiegania  się  o  zasi łek
czy  stypendium.  Czy  przyjęcie  tej  uchwały  za  miesiąc  gdy  już  będzie  kolejna
sesja  nie  ograniczy  tych  środków,  które  mogłyby być  przyznawane  już  od  połowy
października.  Gdyby  uchwała  weszła  w  życie,  to  za  czternaście  dni  będzie
obowiązywała,  ale  jak  wojewoda  ją  uchyli ,  to  i  tak  będziemy  musiel i  do  tego
tematu wracać.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  panie  sekretarzu
czy  podejmując  uchwałę  dziś  czy  za  miesiąc  czy  z  tego  tytułu  młodzież  szkolna
będzie mała konsekwencje.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  z  całą  pewnością  mogę  powiedzieć,  że
wnioski  są  już  złożone  i  s tara  uchwała  jest  obowiązująca.  Czyli  tutaj  zdążyłem
się  zorientować  że  jakby  jest  tylko  różnica  w  stosunku  co  do  poprzedniej,  to  że
poprzednia  precyzowała  równo  dla  każdego  wysokość  stypendium  natomiast  tu
jest  to  zróżnicowane  i  nie  jest  to  przeszkodą  żeby  to  było  poprawione  i  na
następnej sesji  podjęte.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-   w  takim  razie
proponuję  żeby  projekt  uchwały  wrócił  do  komisji  aby  go  przeredagować.  Czy
jesteśmy za  tym,  żeby  projekt  uchwały  w sprawie  Regulaminu  udzielania  pomocy
materialnej  o  charakterze  socjalnym dla  uczniów zamieszkałych na terenie  Gminy
Grunwald wrócił  do komisji .
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się nie było.  Rada Gminy  nie przyjęła  projektu uchwały.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  zakończenia  działalności  dotychczasowego
Publicznego Gimnazjum Władysława Jagiełły  w Stębarku  .
Radna –pani Ewa Bawolska- przedstawiła  projekt  uchwały.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  uchwałę  Nr  XV/116/2019  w  sprawie
s  twierdzenia  zakończenia  działalności  dotychczasowego  Publicznego  Gimnazjum
Władysława Jagiełły w Stębarku w 2019r.  (Uchwała w zał.  nr.  6).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  Kolejna
uchwała  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno,  działka 79/83.
Radna –pani Ewa Bawolska- przedstawiła  projekt  uchwały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Na
posiedzeniu  komisji  zwracałem  uwagę  na  pewien  szczegół  w  zał.  nr  2  uchwały:
„Inwestycje  o  których  mowa  w  ust.  2  będą  realizowane  na  zasadach  określonych
w  uchwale  oraz  zgodnie  z  przepisami  odrębnymi:  strategie  ,  plany  i  programy
uchwalone  przez  Radę  Gminy  Grunwald  w  tym  wieloletnimi  planami  rozwoju  i
modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  oraz  wieloletnimi
programami  inwestycyjnymi”.  Autor  tego  projektu  uchwały  potwierdza  taką
potrzebę  posiadania  wieloletnich  programów  przy  realizacj i  tych  inwestycji  z
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zakresu  modernizacj i  urządzeń  kanal izacyjnych  i  wodociągowych.  Nie  wiem
dlaczego autor tak broni się przed opracowaniem tych dokumentów wieloletnich.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  zauważyć,  że  wobec  tego  ze  przyjęta
w marcu  uchwała  o  wieloletnim  planie  inwestycyjnym bo  to  autor  miał  na  myśl i .
Inaczej,  czy  wieloletni  program  inwestycyjny  to  jest  to  samo  co  wieloletni  plan
inwestycyjny.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nie,  to  jest  osobny  plan  dotyczący  modernizacji  i
budowy urządzeń wodociągowych i  kanalizacyjnych. To jest  co innego. 
Radna  –pani  Ewa  Bawolska  -  to  co  pan  czytał  „w  tym  wieloletnimi  planami
rozwoju  i  modernizacj i  urządzeń”  to  jest  jeden  plan  i  jest  jeszcze  „oraz
wieloletnimi programami inwestycyjnymi.” .
Radny – pan Ryszard Bala-  to są dwa różne dokumenty.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  czy  są  jeszcze
jakieś pytania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  uchwałę  Nr  XV/117/2019  w  w  sprawie
uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno,  działka 79/83. (uchwała w zał.  nr.  7).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejnym
punktem  jest  uchwała  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Marcina  Hałata  na
działalność Wójta  Gminy Grunwald.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska  –  jako  przewodnicząca  komisji  skarg  wniosków  
i  petycj i  chciałabym  w  kilku  słowach  omówić  uzasadnienie  i  omówić  czego
skarga  dotyczy.   Są  główne  wątki  w  tej  sprawie  i  uważam,  że  powinnam  je
przedstawić.  Sprawa  pana  Hałata  dotyczyła  braku  odpowiedzi  i  zreal izowania
wyroku  sądu  o  udostępnienie  informacji  publicznej  i  o  zapłacenie  drobnej  kwoty
kosztów  sądowych.  Gdyby  pan  Hałat  był  osobą  której  zależy  na  tych  kosztach
sądowych,  pewnie  udałby  się  do  komornika  i  tę  kwotę  uzyskał  bardzo  łatwo  
i  szybko,  ale  należy  zauważyć,  że  jest  to  osoba  która  działa  w  organizacj i ,  która
ma  na  celu  podnoszeniu  jawności  działania  organów  jednostek  samorządu
terytorialnych.  I  jak wszyscy zauważyliśmy, podnosiliśmy szczegółowo ten temat
uznając,  że  skarżący  ma  rację  w  tej  skardze,  oceniliśmy  skargę  jako  zasadną.
Sposób  w  jaki  są  udzielane  odpowiedzi  na  informacje  publiczne  jak  
i  przewlekłość egzekwowania kosztów sądowych na tą skargę sobie zasłużyło.    
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  przystępujemy
do  głosowania  czy  skarga  pana  Marcina  Hałata  na  działalność  Wójta  Gminy
Grunwald  jest  skargą zasadną.
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 8  głosami  za,  przy  2  głosach  przeciw  (radni
Sławomir  Matuszewski  ,  Jerzy  Sawicki) ,  przy   3  głosach  wstrzymujących  (radna
Ewa  Ziejewska,  radni  Dariusz  Nowicki  i  Adam  Królikowski,  )  –  uznała  skargę
pana Marcina Hałata  na działalność Wójta  Gminy Grunwald za zasadną.
Radna –pani Ewa Bawolska- przedstawiła  projekt  uchwały.
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 8  głosami  za,  przy  2  głosach  przeciw  (radni
Sławomir  Matuszewski  ,  Jerzy  Sawicki) ,  przy   3  głosach  wstrzymujących  (radna
Ewa  Ziejewska,  radni  Dariusz  Nowicki  i  Adam  Królikowski,  )  przyjęła  uchwałę
Nr XV/118/2019.  (Uchwała w zał.  nr.  8).
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejnym
punktem  jest  uchwała  w  sprawie  utworzenia  Grunwaldzkiego  Centrum  Sportu,
Rekreacji  i  Turystyki.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  chciałam  podsumować,  że  nasze  postulaty  wobec
statutu  zostały  wysłuchane  i  w  statucie  uchwały  zostały  wprowadzone  poprawki
co  do  sposobu  wyłonienia  pierwszego  kierownika,  ale  nie  została  dodana
informacja  o  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  patrzę  ale  nie  ma  tego.
Nie  wiem co  w tym momencie  bo  podczas  komisji  rozmawial iśmy o  dodaniu  tego
punktu o współpracy i  miał być.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  przepraszam,  ten  błąd  wynika  bo
zapominałem o dopisaniu,  ale  ten punkt ma być.  Przepraszam, możemy to poprzez
głosowanie wprowadzić.   
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  tak,  w  takim  razie  nasze  postulaty  zostały
wypełnione,  mamy  nadzieje  że  bez  względu  na  wynik  głosowania  to  mam
nadzieje,  że  rokowanie  które  można  było  odczuć  posłuży  wspólnej  nauce,  że
troszeczkę  inny  jest  sposób  wprowadzania  takich  projektów w życie.  Od  pomysłu
do  uchwały  trzeba  konsultować  i  będzie  nam  łatwiej  wprowadzać,  ja  jestem  jak
najbardziej  za tym żeby centrum zorganizować.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  S zanowni  radni  zwracam  się  do  was  i
proszę  o  rozwagę  żebyśmy  dziś  podjęli  tę  uchwalę.  Startując  na  wójta  składałem
obietnice  mieszkańcom  co  się  będzie  działo  w  gminie  i  w  jakim  kierunku  się
będzie  rozwijała  gmina.  Mieszkańcy nie  po  to  mnie  wybrali  żeby było  dalej  to  co
było  wcześniej ,  tylko  po  to  żeby  w  końcu  nastąpi ł  rozwój  tej  gminy  ale  żeby  tak
było  to  ja  sam  tego  nie  dokonam,  musicie  mi  w  tym  pomagać  i  nie  tylko  dzisiaj
ale  przez  cały  okres  kadencj i ,  żebyśmy  na  koniec  mogli  powiedzieć,  że  to  jest
nasz  wspólny  sukces  to  wszystko  co  zrobiliśmy  dla  mieszkańców.  Żeby  nie  było,
że  na  koniec  kadencji  mieszkańcy powiedzą,  że  była  zmiana  i  co to  dało  bo dalej
jest  to  samo co  było.  Na efekty  musimy razem pracować,  wspierać  się  i  pomagać.
Ze  swojej  strony  obiecuję,  że  postaram  się  i  włożę  całe  serce  w  te  centrum  żeby
rozwinięto  sport  w  naszej  gminie,  i  żeby  promował  naszą  gminę,  być  może
wychowamy  tu  gwiazdę  w  sporcie  i  będziemy  dumni  z  naszej  gminy.  Za  rok  czy
dwa rozl iczycie mnie z  tego.
Radna –pani Ewa Bawolska- przedstawiła  projekt  uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  w  takim  razie
możemy  przegłosować  poprawkę  do  tej  uchwały,  którą  zgłosiła  radna  Ewa
Bawolska,  dotyczy  ona  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi.  Proszę
sekretarza pana Jana Sokołowskiego o zacytowanie poprawki.
Sekretarz  Gminy -pan Jan Sokołowski-  Zmiana w §6 ust.  1  l i t .  h  na następujący
zapis  „współpraca  z  krajowymi  i  zagranicznymi  związkami  sportowymi,
placówkami  oświatowymi  oraz  instytucjami  stowarzyszeniami  i  organizacjami
sportowymi i  kulturowymi oraz organizacjami pozarządowymi.”
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kto  jest  za
wprowadzeniem tego zapisu.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym-  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących nie było przyjęła  poprawkę do uchwały.
Radna –pani Ewa Bawolska przedstawiła  projekt  uchwały.  
Mam kolejną  wątpliwość w §1 uchwały jest  „  z  dniem 1 września  2019 tworzy się
gminną  jednostkę  organizacyjną  pod  nazwą  Grunwaldzkie  Centrum  Rekreacji  i
Turystyki”
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar   proponuję  żeby
było od 1 października.
Radna –pani Małgorzata Kamińska-  powinna być zmiana daty na 1 l is topada.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  ale  to  jest ,  że  tworzy  się  z  dniem,
możemy utworzyć z dniem 1 października a wchodzi  w życie  po 14 dniach.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  proszę  państwa,  ja  życzę  tej  uchwale  jak  najlepiej ,
ale  a  nuż  się  zdarzy,  że  wojewoda  ją  uchyli  a  wójt  wcześniej  podejmie  działania
organizujące  to  centrum  bez  ważnej  podstawy  prawnej.  Uważam,  że  zapis  od  1
listopada 2019r.  byłby właściwszy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  w  takim  razie
głosujmy  kto  z  państwa  jest  za  wprowadzeniem  poprawki  do  uchwały  do  §1  aby
było z dniem 1 l is topada.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się nie było przyjęła poprawkę do uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  teraz
przystępujemy  do  głosowania  nad  uchwałą.  Kto  z  państwa  jest  za  przyjęciem
przedstawionego  projektu  uchwały  w  sprawie  utworzenia  Grunwaldzkiego
Centrum  Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  10  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  
3  głosami  wstrzymującymi(  radna  Ewa  Ziejewska,  radny  Sławomir  Matuszewski  
i  Arkadiusz Królikowski) przyjęła uchwałę w sprawie utworzenia Grunwaldzkiego
Centrum Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki.  Nr XV/119/2019 w (Uchwała w zał.  nr.  9).

Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  chciałem  serdecznie  podziękować,
czeka  nas  dużo  pracy  ale  oczywiście  będę  działał ,  żebyście  państwo  byli
zadowoleni i  dumni,  że coś fajnego u nas powstało.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejny  punkt
dotyczy przyjęcia  uchwały w sprawie Statutu Gminy Grunwald.
Radny- pan Sławomir Matuszewski-  pewności  nie  mamy czy przyjmą poprawki?
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  żadnej  nie  mamy  pewności.  Do  poprzedniej
uchwały  było  bardzo  dużo  zastrzeżeń  wojewody,  wszystkie  je  uwzględniliśmy
przez  co  statut  został  odchudzony,  troszeczkę  wprowadziliśmy  pełniejszą
definicję  pojęcia  gmina,  dodaliśmy  w  zakresie  możliwości  tworzenia  nie  tylko
jednostki  pomocnicze czy jednostki  organizacyjne ale  również osoby prawne więc
tu  się  rozszerza  działanie  wójta.  Może  będzie  to  dobre  rozwiązanie  jeśli  chodzi  
o  powołanie  schroniska  czy  innych  tego  typu  instytucji ,  które  nie  koniecznie
muszą  być  jednostkami  organizacyjnymi  gminy  a  mogą  działać  w  finansach
publicznych  jako  przedsiębiorstwa  gospodarki,  czyli  zarabiające.  Główną  zmiana
jest  też  to,  że  zdecydowaliśmy,  że  w  gminie  nie  tworzymy  innych  jednostek
pomocniczych  jak  sołectwa,  dzięki  temu  uszczegółowiło  nam  się  nazewnictwo.
Nie  stosujemy nazwy przewodniczący  jednostki  pomocniczej  gminy  ale  po  prostu
sołtys,  mamy  tylko  sołectwa  i  tylko  sołtysów.  Nie  jestem  pewna  czy  nam  tego
wojewoda nie podważy, zobaczymy jak przyjdzie  rozstrzygnięcie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  proszę  państwa
jak  byłam  na  szkoleniu  we  wrześniu  i  uczestnicy  szkolenia  podnosili  temat
statutów,  które  wojewoda  uchyli ł .  Pytal iśmy  mecenasa,  który  prowadził  zajęcia,
odpowiedział  że  zależy  kto  w  biurze  nadzoru  prawnego  akurat  dostanie  nasz
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dokument,  bo  i le  nas  jest  tyle  jest  pomysłów.  Osobiście  uważam,  że  interpretacja
prawa powinna być jednomyślna ale  tak nie jest ,  dlatego nie mamy pewności.
Radna –pani Ewa Bawolska- przedstawiła  projekt  uchwały.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  uchwałę  Nr  XV/120/2019  w  sprawie
Statutu Gminy Grunwald.  (Uchwała w zał.  nr 10).

Ad.  pkt.  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
kolejny punkt  obrad to są wolne wnioski i  informacje.
Wiec  poinformuję  państwa,  że  wpłynęły  do  mnie  wnioski  dotyczące  budżetu.
Pierwszy wniosek  złożony  przez  Fundacje  Grunwald  dotyczy on aby  w przyszłym
roku  w  budżecie  gminy  na  2020r.  znalazły  się  środki  w  wysokości  25  tys.  zł .  na
organizację  inscenizacji  i  promowanie  naszej  gminy.  Pismo  podpisał  pan  Józef
Podolak,  wniosek  ten  przekaże  pani  skarbnik.  Drugi  wniosek  złożony  przez  pana
Ryszarda  Balę,  wniosek  do  budżetu  na  rok  2020r.  dotyczy  podłączenia  działek
rekreacyjnych  do  gminnej  sieci  wodociągowej,  dotyczy  to  Mielna.  Wniosek  ten
składany był  w ubiegłym roku został  on nieuwzględniony.  Wniosek przekaże  pani
skarbnik.  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski -   ja  do  pana  wójta,  nie  chciałem  przy
sprawie  centrum  się  wypowiadać,  jak  mówił  pan  o  obietnicach,  że  trzeba
realizować tak samo było dużo  obiecane o drogach.  Na drogę wójt  powiedział ,  że
dalej  możemy  składać  wniosek   to  może  będzie  zrobiona  i  mam  nadzieję,  że  tak
się  stanie.  Jeśli  chodzi  o  zadania  inwestycyjne  roczne  i  wieloletnie  uwzględniona
była  przebudowa drogi  gminnej  w  miejscowości  Frygnowo 50  tys.  zł .  myślę  że  w
tym  roku  nie  będzie  to  na  pewno  real izowane,  nic  nie  będzie  real izowane  więc
mam nadzieję  że te  pieniądze uwzględnimy w budżecie  na 2020r.  
Radny – pan Ryszard Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  państwo.  Mam dwie
informacje  dotyczące  swoich  wniosków,  które  składałem  w  różnych  sprawach.
Pierwszy  wniosek,  wypełniając  obowiązek  przewodniczącego  Komisji  Budżetu,
Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  złożyłem  wniosek  o  przedstawienie
zestawień  inwestycyjnych  rocznych  i  wieloletnich,  przewidzianych  do  real izacji
w 2019r.  na  bazie  załącznika  do uchwały budżetowej.  Informacje  te  otrzymaliśmy
przed  sesją  a  powinniśmy  dostać  przed  posiedzeniem  komisji  żebyśmy  mogli  na
ten  temat  dyskutować,  ale  tak  się  nie  stało.  W  drugim  punkcie  tego  wniosku
zadałem  pytanie  jak  zorganizowany  jest  dowóz  dzieci  do  publicznych  szkół  i
przedszkoli  oraz  jakie  koszty  z  wyszczególnieniem  składników,  tych  kosztów
gmina z  tego tytułu  ponosi  w okresie  miesiąca.  Dostałem informacje,  że  w 2018r.
w planie 636 tys.  zł .  wykonano dowóz za 574 tys.  zł .  w tym roku plan 610 tys.  zł .
wykonano  426  tys.  zł .  na  chwile  obecną  i  faktura  za  wrzesień  26,5  tys.  zł .  Ale
dowóz  to  nie  są  ogólne  koszty,  które  całe  to  przedsięwzięcie  obejmuje,  to  są  też
inne  składniki  jak  wynagrodzenie  kierowców  -  w  ubiegłym  roku  kierowcy
wykonywali  tą  funkcje  dowozu,  zakup pal iwa,  remonty  i  naprawy.  Ja  o takie  dane
wnioskowałem.  Wnosiłem  o  szczegółową  informację  jakie  poniesiono  koszty  w
poszczególnych  działaniach  dotyczących  dowozu.  Same  ogólne  sumy  nie  są  nie
dają możliwości poddania anal izie gdzie  są koszty i  w jakiej  wysokości.
Drugi  wniosek  złożyłem  1.09.2019r.  Wniosek  dotyczący  opracowania  projektu
uchwały  w  sprawie  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń
wodociągowych  i  kanal izacyjnych  gminy  Grunwald  na  la ta  2020-2024.  To
odnośnie  tego  co  pan  Józef  Nowakowski  mówił  na  poprzedniej  sesji ,  kiedy
przedstawiał  w  jakim  tragicznym  stanie  jest  infrastruktura  wodnokanalizacyjna.
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W  związku  z  tym  trzeba  by  się  pochylić  nad  tym  i  przeanalizować  te  wszystkie
potrzeby,  kolejność  real izacji  i  zsumować  koszty  jakie  to  w  przyszłych  latach
będzie  generowało.  Dziś  jest  30  września  2019r.  zgodnie  z  Kodeksem
Postępowania  Administracyjnego  wójt  ma  jeszcze  jeden  dzień  żeby  odpowiedzieć
na  ten  wniosek.  Na  wniosek  odpowiedzieć  a  nie  ten  wniosek  zrealizować  bo  ja
rozumiem,  że  przygotowanie  takiej  uchwały  jest  bardziej  czasochłonne  niż  jeden
dzień.  Czekam z ciekawością co w tej  sprawie usłyszę.  
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  mam  kilka  spraw.  Pierwsza  to  współpraca
z  organizacjami  pozarządowymi  chciałam  zauważyć  i  złożyć  wniosek  że  brakuje
przypomnienia  organizacjom,  że  jest  jakiś  termin  do  składania  wniosków  do
zadań  priorytetowych,  że  są  odpowiednie  druki  na  jakich  należy  składać  ten
wniosek  zniknął,  tylko  Fundacja  Grunwald  jest  zainteresowana  i  pamięta  jakie  są
terminy  i  ten  wniosek  złożyła.  Są  inne  organizacje  pozarządowe  które  mogłyby
do  tego  programu współpracy  wnioski  o  realizacje  zadań  publicznych  to  mogłoby
nam  jako  gminie  pomóc  realizować  te  zadania  na  które  nam  już  rąk  brakuje,  jest
tych  zadań  dużo  np.  opieka  nad  zwierzętami  czy  utrzymanie  czystości  i tp.  Nie
jest  sprecyzowane  co  z  tym fantem zrobić  ale  na  pewno  należałoby  przypilnować
informowania  ogólnej  szerokiej  publiczności  społeczeństwa,  o  tym  że   takie  coś
jest  i  termin mija  a mamy tylko jeden wniosek.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  tych  wniosków  jest  więcej
wpłynęły bezpośrednio do sekretariatu.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  druga  sprawa  to  jest  konsekwencja  tego  tematu
który  podejmowałam  wcześniej ,  najpierw  dałam  zapytanie  potem  ponaglenie  na
ostatniej  sesji  odczytałam  odpowiedź  jaką  dostałam  w  temacie.  Nadal  uważam,
że  to  prawo  zostało  naruszone  i  konsekwentnie  dążąc  do  zreal izowania  uchwały.
Dziś  przygotowałam  wezwanie  do  usunięcia  naruszenia  prawa,  odczytam  treść
„my niżej podpisani  radni gminy Grunwald wzywamy wójta  gminy Grunwald pana
Adama  Szczepkowskiego  do  usunięcia  naruszenia  prawa  polegającego  na
niewykonaniu  uchwały  rady  z  dnia  28  marca  2019r.  nr  VIII/59/2019  w  sprawie
przystąpienia  do  opracowania  wieloletniego  planu  inwestycyjnego  gminy
Grunwald.  W  uchwale  te j  s twierdzono  przystąpienie  do  tworzenia  nowego
wieloletniego  planu  inwestycyjnego  oraz  przyjęto,  iż  uchwała  przyjmująca
wieloletni  plan  inwestycyjny  obowiązujący  do  2020r. ,  ta  poprzednia  traci  moc
z  dniem  przyjęcia  uchwały  tej  właśnie  o  której  mowa.  W  związku  z  tym  od
28  marca  2019r.  gmina  Grunwald  nie  posiada  wieloletniego  planu
inwestycyjnego,  zgodnie  ze  statutem  gminy  Grunwald  będącym  aktem  prawa
miejscowego  §123  pkt.3  wójt  wykonuje  uchwały  rady  i  zadania  gminy  określone
przepisami  prawa,  nie  wykonanie  wyżej  wymienionej  uchwały  jest  więc
naruszeniem  prawa  miejscowego.  Opisuje  też  kolejno  sprawę,  w  dniu  1  l ipca
2019r.  radna  Ewa Bawolska złożyła  zapytanie o sposób wykonania przedmiotowej
uchwały.
W  odpowiedzi  udzielonej  uznaje  wójt ,  iż  opracowanie  wieloletniego  planu
inwestycyjnego  w  obecnym  stanie  f inansów  jest  nierealne  do  przewidzenia  i
realizacji  w  okresie  kolejnych  lat .  Zdaniem  wzywających,  niżej  podpisanych,
opartym  na  opracowaniu  naukowym  już  proces  opracowania  planu  staje  się
przestrzenią  do  racjonalnego  wyboru  projektów  najefektywniejszych  dla
samorządu  i  mieszkańców oraz  zaplanowaniem odpowiedniego  harmonogramu,  co
w  wielu  przypadkach  pozwala  na  uzyskanie  synergii  inwestycji .  Dlatego  właśnie
szczególnie  w  odniesieniu  do  obecnej  sytuacji  f inansowej  gminy  Grunwald
należy  w  sposób  możliwie  szczegółowy  przygotować  wieloletni  plan
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inwestycyjny.  Pragniemy  podkreślić,  iż  nadrzędnym  celem  tego  wystąpienia  jest
dbałość  o  prawidłowe  wykonywanie  prawa,  w  tym  miejscowego  ale  przede
wszystkim umożliwienie  szerokiej  partycypacji  społeczeństwa  w tworzeniu  jasnej
i  przejrzystej  wizj i  rozwoju  naszej  gminy,  co  jest  fundamentem  w  budowaniu
aktywnego  społeczeństwa  obywatelskiego.  Podpisów  mamy  dziesięć  przekaże
panu  wójtowi  ten  dokument.  Mam  nadzieje,  że  uda  nam  się  ten  plan  opracować,
rozmawial iśmy  jak  sobie  to  wyobrażamy,  proponowałam  aby  powołać  komisje  do
pracy  nad  tym  tematem,  tak  jak  był  zespół  do  pracy  nad  statutem.  Myślę,  że
jesteśmy  w  stanie  razem  jako  radni,  społeczeństwo,  sołtysi  taki  plan
przygotować,  żeby  to  nie  było  tylko  na  barkach  urzędu.  Bo  jak  by  było  na
barkach  urzędu  to  i  tak  nie  spełni łoby  swojej  roli ,  wtedy  to  ma  znaczenie  kiedy
pracujemy  nad  tym  dokumentem  łącznie.  Trzecia  sprawa,  to  poczekam  aż
mieszkańcy się wypowiedzą.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  przewodnicząca,  Szanowni  państwo.  Zasady
opracowania  wieloletniego  planu  inwestycyjnego  są  opisane  w  załączniku  jak  to
powinno  się  odbywać.  To  nie  jest  jednoosobowa  wola  wójta,  że  przedstawia  plan
a  rada  go  akceptuje.  To  jest  proces,  w  którym  biorą  udział  mieszkańcy,  soł tysi
i  grupy  społeczne  z  naszej  gminy.  Plan  powstaje  w  konsultacjach  społecznych
i  dopiero  jest  to  plan,  który  -  jeżeli  uzyska  akceptacje  -  ma  również  szanse  być
zrealizowany.  Na  poprzedniej  komisji  mówiłem,  że  w  tej  sprawie  napisałem  do
wojewody  informacje  na  temat  nieprawidłowości  w  działaniach  wójta.  Prawnicy
wojewody,  jak  to  maja  w zwyczaju,  piszą  o  wielu  rzeczach ale  nie  odnoszą  się  do
meritum.  Chciałem  zwrócić  uwagę  -  pani  radna  Ewa  Bawolska  w  swoim
wystąpieniu powołuje się  na  art .  ze  statutu -  ja  w swoim piśmie  powołałem się  na
art .  30  ust .1  ustawy  o  samorządzie  gminy.  To  jest  dokładnie  ten  sam  cytat
ze  statutu,  który  brzmi  „wójt  wykonuje  uchwały  rady  gminy  i  zadania  gminy
określone  przepisami  prawa”.  Ale  na  temat  tego  art .  prawnicy  wojewody  nie
wypowiadają  się  w  ogóle.  Podkreślają,  że  wójt  określa  sposób  wykonania
uchwały  i  to  jest  podstawa  do  tego,  żeby  tej  uchwały  nie  wykonać.
To  jest  już  kuriozum.  Jeżeli  wójt  określa  sposób  wykonania  uchwały  to  tylko  w
zakresie  jak  tą  uchwałę  ma skutecznie  wykonać a  nie  czy  tą  uchwałę  wykona,  czy
też  nie.  Ten  problem  będzie  przedmiotem  dalszych  działań.  Na  bazie  tego
zdarzenia,  chciałem szerzej  skomentować to,  co się dzieje.  
Szanowni  państwo.  To,  że  władza  wykonawcza  uzurpuje  sobie  prawo  do
decydowania o tym, które akty prawa wykona,  a  które nie  -  obserwujemy od kilku
lat .  Łamanie  konstytucj i  przez  tych,  którzy  powinni  stać  na  straży  porządku
prawnego,  niepublikowanie  orzeczeń  Trybunału  Konstytucyjnego,  nie
wykonywanie  prawomocnych  wyroków  sądu  -  to  tylko  niektóre  przykłady  psucia
państwa  i  systemu  demokratycznego.  Na  posiedzeniu  ostatniej  komisji
usłyszel iśmy,  że skoro na górze mamy przykłady łamania prawa to co my możemy
zrobić?  Ale  czy  to  oznacza,  że  zamiast  tej  biało-czerwonej  f lagi  mamy  powiesić
flagę  białą,  i  uznać  że  godzimy  się  na  zepchnięcie  demokratycznych  zasad  do
kąta?  Dzisiaj  wyraźnie  widać,  że  z  innego  kąta  wychodzi  dyktatura.  Że  do  głosu
doszli  ci ,  którzy  przekonani  są,  że  tylko  oni  maja  rację  i  tylko  oni  są  w  stanie
podejmować  jedynie  słuszne  decyzje.  Przykład  idzie  z  góry.  To  prawda.  Ale  nie
możemy  się  zgodzić  na  to,  żeby  dyktatorskie  zapędy  nominatów  partyjnych
burzyły  podstawy  demokracji  wypracowane  przez  ostatnie  25  lat .  Raz  na  ki lka
lat ,  my  obywatele  mamy  okazje  wypowiedzieć  się  w  czasie  wyborów.  Za  dwa
tygodnie  zdecydujemy  czy  chcemy  dalej  rozwijać  demokrację  czy  też  pozwolimy
na rozwój dyktatury i  łamania praworządności.

18



Radny- pan Piotr Szewczak- to jest  kampania wyborcza?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  moje  wystąpienie  w  wolnych  wnioskach
i  zapytaniach.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  wolny wniosek do budżetu,  niejednokrotnie
podnosiłam sprawę wynagradzania  pracowników obsługi  w szkołach ich  pensje  są
naprawdę  bardzo  niskie,  chodzi  tu  przede  wszystkim  o  pracowników  z  długim
stażem pracy,  bo w zasadzie  oni  mają takie  same pensje  jak pracownik  co dopiero
do  pracy  przychodzi.  Dzieje  się  tak  bo  do  tej  najniższej  pensji  mają  wliczane  te
wszystkie  dodatki  jakie  sobie wypracowali ,  tak np.  pracownik który ma prawie 40
lat  pracy  dostaje  na  rękę  1700  zł .  Z  tego  co  widzimy  wydatki  na  wynagrodzenia
wzrosły  dosyć  znacznie,  czy  pan  wójt  pochyli łby  się  nad  tym  problemem  żeby  w
przyszłym  budżecie  w  jakiś  sposób  to  uwzględnić,  aby  tym  co  mają  dużo  lat
pracy  przynajmniej  o  ten  dodatek  stażowy  te  pensje  były  wyższe.  Po  40  latach
stażu  pracy  1700  zł  to  jest  żadna  pensja  a  pracowników obsługi  nie  mamy  aż  tak
bardzo wielu.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  ja  w  tym  roku  podniosłem  o  5%
wszystkim pracownikom obsługi  szkól  zostały  podwyższone płace,  to  nie  jest  tak,
że  zostali  zapomniani  tylko  po prostu  na  więcej  nas  nie  stać  w przyszłym roku na
pewno będzie podwyżka.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  mam  pytanie  do  pan  skarbnik,  bo  wniosek
związków zawodowych ogólnopolski,  żeby ten dodatek stażowy się  nie  wliczał  do
najniższej  krajowej.
Inspektor-  pani  Bronisława  Warmińska -  na  razie  nie  weszło,  od  stycznia  ma
wejść.
Radny-  pan  Piotr  Szewczak-  mam  pytanie  do  pan  Ryszarda  Bali ,  gdzie  pan  był
przed 1989 rokiem jak była łamana konstytucja,  pytanie retoryczne.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  czy  ja  muszę  na  to  pytanie  odpowiadać,  konkretnie
chce pan znać trasy moich przejazdów, przelotów.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  przerwała
dyskusję i  przywróciła  porządek obrad.
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  wpłynęło  do  mnie  pismo  od  mieszkańców
Lubianka,  tak  jak  i  do  innych  radnych.  Temat  był  podjęty  na  wspólnym
posiedzeniu  komisji  i  omawialiśmy  to,  zauważyliśmy  zgodnie  że  w  takiej
sytuacji ,   jak  dzieci  tych  rodziców  którzy  pismo  złożyli  jest  kilkanaście  jak  nie
kilkadziesiąt  dzieci  w  gminie,  które  muszą  dojść  do  przystanku.  Jednak  jak  to
bywa,  w  takich  przypadkach  dopiero  przy  dokładnym  wertowaniu  dokumentów
okazuje  się,  że  mamy  błąd  w  uchwale,  ale  nie  jest  to  błąd.  Inaczej  jest
sformułowane  w  uchwale  o  przystankach  komunikacyjnych  niż  to  omawialiśmy
podczas  komisji ,  mówiliśmy o  tym że  przystanek  dla  Lubianka  jest  przy  drodze  a
w  wykazie  lokalizacji  przystanków  wykazuje  że  Lubianek  ma  przystanek  ma  być
przy  wiacie  przystankowej  są  podane  dane  geograf iczne.  Po  sprawdzeniu  okazuje
się  że  ta  wiata  jest  właśnie  w  samym  Lubianku.  Rozmawialiśmy  przed  sesją  z
rodzicami,  my jesteśmy w stanie  uznać,  że gmina nie  jest  w stanie  zabrać dzieci  z
pod   każdego  domu więc  panie  wójcie  musimy poprawić  tą  uchwałę.  Nie  możemy
zostawić  tego  tematu  bo  zgodnie  z  prawem  miejscowym  przystanek  dla  Lubianka
jest  we  wsi,  chcąc  trzymać  się  l i tery  prawa  musimy  jeździć  bo  ustali l iśmy  tak  w
uchwale.  
Radna- pani Małgorzata Kamińska  – ale 2 tygodnie był dowóz?
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski -  w sprawozdaniu  mówiłem o  tym że  nas
nie stać na to.

19



Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  w  takim  razie  przed  nami  praca  aby  poprawić
uchwałę.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  chciałam  się  zapytać  wójta  czy
pamięta słowa które do nas powiedział  na spotkaniu w Lubianku. 
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  w jakiej  sprawie
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  w  sprawie  dojazdów  dzieci  i  czy
mógłby pan przytoczyć te słowa.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski -  zapisanych nie mam, 
Mieszkanka wsi Lubianek- pani Kiliańczyk- my pamiętamy bardzo dokładnie.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  mówiłem,  że  macie  zapewniony  dojazd
do każdej szkoły czy to w Mielnie,  czy Frygnowie 
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  nie,  tak  nie  było  przyjechał  pan
i  powiedział ,  że  dowóz  będzie  zapewniony  ale  jest  jeden  warunek,
że przeniesiecie  państwo dzieci do Stębarku.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  musiała  mnie pani źle zrozumieć.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk  –  na  pewno  nie,  tak  było.  Teraz
może pan uważa,  że my sobie to wymyśliłyśmy we trzy.   
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  mówiłem  wyraźnie,  że  macie  państwo
zapewniony dojazd  do szkoły,  a  to  którą  szkołę  sobie  wybierzecie  czy  to  Stębark,
czy  do  Mielna  to  jest  państwa  rzecz,  natomiast  ja  bym  wolał  żebyście  te  dzieci
kierunkowali  do  Stębarka dlatego,  że ta  szkoła jest  przyszłościowa.  Jeżeli  chodzi
o Mielno i  Frygnowo to od dawna mówię  o tym, że  będziemy musieli  s ię  pochylić
nad  tymi  szkołami  i  przynajmniej  jedną  z  nich  zamknąć,  jak  nie  dwie,  aby  móc
nasze  problemy  finansowe  wyprostować.  Inaczej  nie  będzie  nas  stać  na  remont
dróg,  natomiast  w takiej  sytuacj i  a  nawet  gorszej  jest  wielu mieszkańców gminy i
my nie możemy takiego prawa wybiórczego,  że  jednym się należy dowóz a innym
nie.  Z  samego  Frygnowa  7  osób  ma  ponad  2  km  do  szkoły  i  docierają  w  jakiś
sposób.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk  –  to  co  ja  mam  teraz  z  pracy
zrezygnować, żeby dziecko ze szkoły odebrać.  Inne mamy też pracują.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  to  już  jest  po  pani  stronie.  Pani  ma
dowóz z drogi  powiatowej.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  ale  przystanek  jest  w  Lubianku  i
specjalnie  był zrobiony aby dzieci  mogły jeździć.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  ale  był  zrobiony  pod  projekt,  pod
przedszkole  i  żeby  projekt  był  realizowany  to  dzieci  musiały  się  znaleźć
w przedszkolu.  To samo było w Stębarku,  jeżeli  nie  było by dowozu to projekt  by
padł,  nie  byłby  realizowany  i  trzeba  zwrócić  środki.  Ale  w  tych  projektach  były
przewidziane  środki  na  dojazd  do  tego  przedszkola  a  przy  okazj i  zabierał  też
pozostałe  dzieci  i  dlatego  tak  było.  Tak  samo  było  w  Ulnowie,  w  Górach
Lubiańskich bus jeździł  od domu do domu aby zebrać dzieci,  żeby zapewnić pełną
obsadę w przedszkolu aby nie  trzeba było zwracać środków z projektu.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  ale  u  nas  nie  było  nikogo  do
przedszkola,  3 la ta jeździ ł  bus.
Wójt  Gminy – pan Adam Szczepkowski-   teraz,  jest  nowy rozdział .  Nie  możemy
generować  kosztów,  teraz  jeździ  autobus  który  tam  nie  wiedzie,  jak  sobie
wyobrażacie  że puszczę oddzielny bus.
Mieszkanka wsi Lubianek- pani Kiliańczyk- ale  było dobrze

Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  dla  pani  było  dobrze,  a  innym  nie
zapyta pani  innych rodziców dzieci z  Dąbrowy, Łodwigowa.  
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Mieszkanka wsi Lubianek- pani  Kiliańczyk – to  niech też walczą,  my walczymy
za siebie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  nikt  tu  z  nikim nie walczy,  ja  t łumacze,
że nie  możemy generować podwójnych kosztów, że jedzie  autobus a  za nim jedzie
bus.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  wójt  powiedział  że  jak  go
wybierzemy to będzie dojazd,  a teraz robi pod górkę.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  nie  jesteśmy  w  stanie  puszczać  kilka
busów i zbierać dzieci  od domu do domu. 
Mieszkanka wsi Lubianek-  autobusy się psują  już pierwszego dnia się popsuł.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  autobusy  są  sprawne,  jeżel i  zdarzyła
się  awaria  to  się  zdarza  naj lepszym.  Nie  oczekujcie  państwo,  że  ja  się  ugnę  dla
Lubianka bo wszystkich mieszkańców trzeba traktować jednakowo. 
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  jak  przeniesiemy  dzieci  do
Stębarka to bus będzie tak jak wójt  powiedział?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  transport  jest  zapewniony  z  każdej
miejscowości.  Przystanki  są określone i  proszę się dostosować.
Mieszkanka  wsi  Lubianek-  pani  Kiliańczyk-  my  tego  tak  nie  zostawimy
będziemy działać dalej .  Chcemy odpowiedzi na piśmie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  odpowiemy.
Sołtys  Gór  Lubiańskich  –  pan  Mariusz  Szczepkowski  ja  mam  pytanie  do  pana
wójta.  Czy  przewiduje  pan  czyszczenie  rzeki  Marózki,  jak  kiedyś  było,  2  la ta
temu to było a ona teraz zarasta.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  to  nie  jest  zadanie  gminy  tylko  Wód
Polskich.  Ale będziemy interweniować. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  ja  panu  odpowiem,  Z  mojej  szczątkowej  wiedzy
wynika,  że  Wody  Polskie  tam  gdzie  nie  zagraża  to  wystąpienie  powodzi
niechętnie  podchodzą  do  oczyszczania,  poszerzania  koryt  rzek,  bo  to  przyspiesza
spływanie  rzek  do  jezior,  do  morza  i td.  Być  może  są  takie  miejsca,  gdzie  woda
zalewa  okoliczne  łąki,  pola.  Wtedy  to  ma  sens.  Obserwuje  ten  temat  od  jakiegoś
czasu   i  czytałem  trochę,  Z  tego  powodu  nie  chcą  tych  rzek  udrażniać  tak  żeby
ten  poziom  wody  utrzymywać  troszeczkę  wyższy.  Wtedy  i  nawodnienie  przez
podsiąkanie na pola jest  trochę większe.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  jest  na  sali  pan  Leon  Prusakowski,
który  będzie  przyszłym  Centrum  Sportu  i  Rekreacji  s ię  zajmował  sekcją
lekkoatletyczną.  Proszę  żeby  się  pan  przedstawił  i  powiedział  parę  słów  co  chce
pan zrobić.   
Pracownik  GOK-  pan  Leon  Prusakowski-  szanowna  przewodnicząca,  panie
wójcie,  szanowni  radni.  Nazywam  się  Leon  Prusakowski  od  niedawna  zostałem
zatrudniony  do  końca  roku  w  GOK  jako  animator  sportu,  w  między  czasie
zostałem  prezesem  klubu  sportowego  GKS  Gierzwałd,  powstała  sekcja
lekkoatletyczna,  która  już  wzięła  udział  w  mistrzostwach  polski  zawodniczka
naszego  klubu  GSLA  trzeba  to  podkreślić  zajęła  czwarte  miejsce  w  Polsce
w  kategorii  U16  w  biegu  na  200  m   przez  płotki  i  dwóch  zawodników  było
w  finałowej  16-naste,  jeden  na  miejscu  12-nastym  i  drugi  na   14-nastym.  Jestem
prezesem  klubu  i  wczoraj  był  mecz  piłki  nożnej,  drużyna  nasza  wygrała  z
Polonią-Pasłęk  2:1.  W  następnym  tygodniu  będą  zawody  sportowe,  ponieważ  ta
młodzież  która  obecnie  jest  w  klubie  ma  być  pomostem  dla  wszystkich
zawodników z  naszych  szkół  gminy  Grunwald.  Będziemy robić  zawody  i  tworzyć
sekcję gdzie  będą znajdować się  tylko dzieci  z gminy Grunwald.  Będzie konkurs  i
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będzie  wyłoniony  kierownik  Centrum  natomiast  ja  też  będę  promował  gminę  i
będę  starał  s ię  wykonywać  swoje  zadania  jak  najlepiej .  Rozmawiałem  z  kilkoma
osobami
i  będziemy  się  starać  poruszyć  temat  budowy  stadionu  lekkoatletycznego,
rozmawiałem  z  kilkoma  osobami  którzy  mówią  nierealne,  proszę  mi  wierzyć  jest
to  możliwe.      
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  pan  jest  trenerem  sekcji  lekkoatletyki,
wiem  że  byl iście  na  zawodach  w  Tarnowie  to  były  dwudniowe  zawody  i  były
osiągnięcia.  Proszę mi powiedzieć czy to  były osoby z ternu naszej gminy.
Pracownik  GOK-  pan  Leon  Prusakowski-  zawodniczka,  która  zajęła  czwarte
miejsce mieszka 20 km stąd.
Radny- pan Arkadiusz Królikowski-ale czy z naszej  gminy?
Pracownik  GOK-  pan  Leon  Prusakowski-  nie  ma  jeszcze  z  naszej  gminy.  Jest
troje  zawodników  na  dzień  dzisiejszy  w  tej  sekcji ,  nie  są  z  naszej  gminy  ale
reprezentują  ją.  W  środę  następną  robimy  zawody  i  będziemy  wyrabiać  l icencje
dla  zawodników  bardziej  uzdolnionych  i  oni  będą  reprezentować  naszą  gminę.
Jestem dopiero trzy tygodnie.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  nadzieję,  że  to  będzie  dla
mieszkańców naszej gminy,  dla naszej młodzieży głównie organizowane .
Pracownik  GOK-  pan  Leon  Prusakowski-  zapewniam,  że  tak  będzie,  te  dzieci
które  teraz  są  mają  być  pomostem  dla  dzieci  z  gminy  Grunwald.  Proszę  mi
wierzyć  jeżel i  chodzi  o  piłkę  nożną  to  ciężko  jest  znaleźć  tylko  i  wyłącznie
wychowanków  bo  w  pierwszym  zespole  grają  ludzie  z  całego  powiatu  a  nawet
województwa.  Jeśli  udałoby  się  ściągnąć  Roberta  Lewandowskiego  to  byl i  byście
przeciwni.  Ja  obiecuje  jako  kierownik  klubu  i  kierownik  sekcji ,  że  podstawą  dla
sportu w gminie będą dzieci i  młodzież z naszej gminy.   
Radny-  pan  Arkadiusz  Królikowski-  ja  biegałem,  nie  obiecuje  pan  bo  nie  ma
możliwości.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  zabieram  głos.
Czy są jeszcze jakieś  wnioski  i  informacje?
Radny-  pan  Arkadiusz  Królikowski-  chciałem  zapytać  o  regulamin  wynajęcia
sali  w GOK.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  pytałem  dyrektora  to  jest  regulamin
który  jeszcze  opracował  pan  Józef  Podolak,  tylko  wynika  teraz,  że  nie  do
wszystkich  był  stosowany  odnośnie  kwot  250  zł  i  800  zł  to  jest  cały  czas  ten
stary  regulamin  kwotowy.  Wcześniej  był  stosowany  uznaniowo  jednemu  panu
200zł  drugiemu 250zł a  teraz jest  s tosowane tak jak powinno być.  
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-  gdzie  można  ten  regulamin  zobaczyć,  czy  był
gdzieś publikowany na BIP .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  u  pana  dyrektora  GOK,  ciężko  mi
powiedzieć  czy  był  publikowany  to  jest  s tary  regulamin  jeszcze  opracowany
przez pana Józefa Podolaka.  
Radna  –pani  Ewa  Bawolska-   ja  chciałam  ku  zasadzie  jawności,  prosić  o
opublikowanie  tego regulaminu jeżeli  nie  na  BIP to  na stronie  GOK, żeby to  było
jawne a nie  zgadywanka za co ja  mam zapłacić.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Panie  wójcie.  Wspominał  pan  o  urządzeniach,  w
które  będzie  wyposażona  ta  sala.  Czy  w  tym  będą  też  mikrofony  dla  radnych  po
to abyśmy się wzajemnie lepiej  s łyszel i .  
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Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski-  jest  to  do  rozważenia,  tylko  za  tym idą
kolejne  koszta.  Podstawowe  urządzenia  t j .  tablety,  kamera  i tp.  To  jest  koszt  500
zł  a jak dojdą mikrofony, głośniki  i tp.  To może będzie 700 zł .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  oglądam  to  co  pan  fi lmuje  i  przesłuchując  własne
urządzenia  muszę  stwierdzić,  że  nie  zawsze  ten  głos  jest  nagrany  na  tyle
wyraźnie,  że  można  wszystko  zrozumieć.  Wiec  myślę,  że  mikrofony  dałyby
szanse  żeby  to  wszystko  o  czym  tu  mówimy  było  dostatecznie  zrozumiale
zapisane.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  punkt  wolne
wnioski i  informacje zamykam.

Ad.  pkt.  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
kolejny punkt  interpelacje i  zapytania.
Radna  –pani  Małgorzata  Kamińska-  mam  zapytanie  do  zapytania.  Złożyłam  12
września  2019r.  zapytanie  i  do  tej  pory  nie  mam  informacji ,  kiedy  mogę
spodziewać się odpowiedzi.  Zapytanie dotyczyło organizacji  gminnych dożynek.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  nie  są  podliczone  wszystkie  koszta,
wiec odpowiedz będzie po przeliczeniach.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Mam
interpelacje  do  zapytania.  W  maju  złożyłem  zapytanie  dotyczące  l iczby
zatrudnionych  na  dzień  31.10.2018r.  oraz  31.05.2019r. ,  oraz  kosztów
ponoszonych  z  tytułu  wypłaty  wynagrodzenia.  Otrzymałem  odpowiedz,  w  której
wójt  żąda  ode  mnie  uzasadnienia  z  jakiego  powodu  ja  o  taka  informację
występuje.  W  związku  z  tym  23.09.2019r.  złożyłem  interpelacje  w  której
ponawiam  te  pytania  i  w  tej  interpelacji  też  zawieram  pewne  odniesienia  do
prawa  jakie  obowiązuje.  „Informacje  zawarte  w  odpowiedzi  z  12.06.2019r.  której
udziela  pan  na  moje  zapytanie  budzą  zdziwienie.  Moje  zdziwienie  wywołuje
niezrozumienie  przez  pana  roli  i  funkcji  jaką  pełni  radny  i  rada  w  procesie
kontrol i  działania  wójta  jednostek  organizacyjnych  gminy.  Ustawa  o  samorządzie
gminnym określa,  że  w  wykonywaniu  mandatu  radnego  radny  ma  prawo,  jeśl i  nie
narusza  to  dóbr  osobistych  innych  osób,  do  uzyskania  informacji  i  materiałów,
wstępu  do  pomieszczeń,  w  których  znajdują  się  te  informacje  i  materiały  oraz
wglądu  w  działalność  urzędu  gminy.  Oprócz  tych  wytycznych  wskazanych
powyżej,   ustawa  nie  wymienia  żadnych  warunków  udostępniania  informacji  i
materiałów.  Nie  daje  panu  prawa  żądania  od  radnego  ażeby  uzasadniał  swoje
pytania  ważnym  interesem  społecznym.  Na  podstawie  statutu  gminy  proszę  o
udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:
1.  I le  osób  w  dniu  31.10.2018r.  było  zatrudnionych  w  poszczególnych
jednostkach  organizacyjnych  gminy  oraz  jaka  kwota  wynagrodzeń  została
wypłacona  za  miesiąc  październik  2018  r.  w  poszczególnych  jednostkach
organizacyjnych gminy?
2.  I le  osób  w  dniu  31.08.2019  r.  było  zatrudnionych  w  poszczególnych
jednostkach  organizacyjnych  gminy  oraz  jaka  kwota  wynagrodzeń  została
wypłacona  za  miesiąc  sierpień  2019  r.  w  poszczególnych  jednostkach
organizacyjnych gminy?”
Proszę  państwa,  na  marginesie  tej  sprawy  chciałem  się  trochę  pożal ić  na  to,  że
mam  pecha.  Bo  to  jest  kolejne  pismo,  które  nie  znajduje  uznania,  może  nie  mam
szczęścia  do  tego,  żeby  zostało  odpowiednio  potraktowane.  23.09.2019r  to  był
poniedziałek  ubiegłego  tygodnia  i  do  tej  pory  ta  interpelacja  nie  została
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zamieszczona  na  stronie  BIP-u.  Ta  uwaga  jest  kierowana  również  do  pani
przewodniczącej,  aby stanęła  w obronie radnych. 
Ponadto  mam  zapytanie,  które  dziś  złożyłem  w  urzędzie  gminy.  „W  związku  z
pytaniami  obywateli  na  podstawie  statutu  Gminy  Grunwald  proszę  o  odpowiedź
na następujące pytania:
1.  I le  jest  zgłoszonych  i  zarejestrowanych  na  terenie  gminy  podmiotów
gospodarczych zajmujących się hodowlą drobiu?
2.  Jakie  są  sumaryczne  roczne  wpływy  do  budżetu  gminy  z  tytułu  różnych
podatków i opłat  pochodzących od tych podmiotów?”
Prosiłbym o odpowiedź na te pytania.  
Dyrektor  GOK  –  pan  Daniel  Stempkowski-  regulamin  z  dnia  02.03.2017r.  o
wynajęciu  sali  i  cennik  jest  taki  „wynajęcie  pomieszczeń  GOK  z  naczyniami  i
sprzętem  na  okres  od  4  dni,  od  piątku  godziny  8 0 0  rano  do  poniedziałku  godziny
18 0 0  opłata  główna  800  zł  woda  i  wywóz  śmieci  15  zł ,  prąd  według  wskazania
licznika.  Wynajęcie  GOK  na  uroczystości  okolicznościowe  jak  stypa  i tp.  w
zależności  od  godzin  od  150zł  do  200 zł  i  prąd  według wskazania  l icznika  .  Ceny
zależą  od  tego  czy  jedna  sala  czy  dwie   i  ciągłość  używania  kuchni,  czy  potrawy
będą  przygotowane  w domu a  tu  tylko  odgrzewane czy  w całości  przygotowane w
kuchni  od  50zł  do  100zł.  Za  wynajęcia  komercyjne   od  50zł  do  80zł  za  godzinę.
Regulamin  będzie  ulegał  zmianie,  ale  jeszcze  trzeba  sprawdzić  świetl ice  wiejski,
które  będą  się  nadawały  do  wynajęcia.  Jak  tylko  opracuje  nowy  regulamin  to  na
pewno na sesji  go przedstawię.
Radny – pan Ryszard Bala-   wpłaty wg tych stawek gdzie się dokonuje?
Dyrektor  GOK  –  pan  Daniel  Stempkowski-  w  kasie  urzędu  gminy.  Najpierw
trzeba  udać  się  do  kasy  gminy  i  zrobić  opłaty,  a  dopiero  na  tej  podstawie
wynajmuje się  sale.  

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy
zamknęła XV sesję Rady Gminy.

 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Cecylia  Lecewicz-Husar
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